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Slovo starosty

Vážení spoluobčané!
Dovolte mi, abych vás touto cestou informoval o činnosti obecního úřadu Rybníky 
za období od 1. 4.  do 31. 7. 2013.
3.4.2013 provedla firma MIKO opravy místních komunikací za 79.800,-Kč.
Na období duben - září využila obec možnost zaměstnat 1 pracovníka na veřejně pro-
spěšné práce.
6. 4. 2013 bylo uskutečněno jednání ve věci prodeje obecního pozemku u manželů Hra-
dových č.p. 15 za účasti kupujícího, zástupců obce a souseda.
8.4. 2013 na Katastrálním úřadě ve Znojmě byla zpracována kopie katastrální mapy 
parcelní číslo 758/9 „Kříž u Plachových“, potřebná k zahájení akce ve věci restaurování 
kříže. V současné době je akce restaurování kříže ve fázi, kdy byla odvezena vrchní část 
kříže do Prahy, kde budou provedeny odborné práce. Z důvodu využití maximální výše 
dotací bude akce prováděna ve dvou etapách v roce 2013 a 2014.
11. 4. 2013 dům po p. Hartovi (firma) koupila p. Antošová z Brna. Problémy, týkající se 
domu jsou již věcí kupující. Obec musí zprůjezdnit obecní pozemek za domem.
15. 4. 2013 zastupitelstvo obce rozhodlo uzavřít smlouvu s novým dodavatelem elektři-
ny a plynu, firmou „Energie pod kontrolou“- obecně prospěšná společnost. Firma zpra-
covává podklady současných plateb v korunách českých a předloží návrh nových pla-
tebních podmínek v Kč. Výsledkem této smlouvy by měly být nemalé finanční úspory.
9. 5. 2013 naši obec navštívila Česká televize. Výběr naší obce byl proveden formou 
losování v ČT Brno. Kameraman se štábem prošel obcí, pořídil několik snímků a na-
vštívil kapli Svaté Markéty na místním hřbitově, kde podala informace paní kronikářka 
Ludmila Šimšová.
14. 5. 2013 bylo provedeno zaměření pozemku na akci „Alej Topanov“, která by měla 
být dokončena 30. 9. 2013.
18. 5. 2013 zásahová jednotka SDH Rybníky pořádala okrskovou soutěž na hřišti 
v Rybníkách, které se účastnilo 5 zásahových jednotek.
26. 5. 2013 proběhlo setkání seniorů šesti vesnic, tentokráte v Kadově. Z Rybníků se 
akce zúčastnilo 38 seniorů.
6. 6. 2013 firma Kavyl odvezla část bio-odpadu u kontejnerů nad školkou do kom-
postárny v Mohelně. V současné době zbývá odvést asi 3 fůry, aby byl prostor vyčištěn.
17. 6. 2013 bylo uskutečněno otevírání obálek na akci „Regenerace centra obce Ryb-
níky“ ve firmě Grantika v Brně, kam se přihlásilo 5 firem (OSP Mor. Krumlov, firma 
Ryšavý Vémyslice, Swietelský s.r.o. Brno, Tomi-Reco Třebíč, s.r.o. Valašské Meziříčí). 
Všech 5 uchazečů postoupilo do 1. kola, kde hodnotící komise provedla vyhodnocení 
nabídek od všech firem. Firma Grantika, která je ze zákona oprávněna výběrové řízení 
provádět, zaslala všem uchazečům žádost o doplnění některých skutečností v žádosti 
pro uchazeče na zadanou zakázku. Odpověď zaslaly pouze 3 firmy, ze kterých bude 
vybrán vítězný uchazeč, se kterým bude následně sepsána smlouva o dílo.
Od data 18. 6. 2013 bude provádět opravu veřejného osvětlení pan Hájek.
V měsíci červnu bylo provedeno kácení a rozvoz obecního dřeva zájemcům.
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25. 6. 2013 byla svolána komise zástupců Správy a údržby silnic, MěÚ v Mor. Krum-
lově a Obecního úřadu v Rybníkách ve věci demolice domu č. p. 12. Komise rozhodla 
dům zbořit na hromadu a odvézt na skládku. Termín demolice bude upřesněn.
29. 6. 2013 Sdružení dobrovolných hasičů Rybníky, společně s rodiči dětí, zástupci 
mysliveckého sdružení a TJ Sokol, uspořádali „Dětský den“ na hřišti. Pro děti byla 
připravena řada sportovních aktivit a pro hosty samozřejmě dobré občerstvení - organi-
zátorům patří za uskutečnění akce poděkování.
V červenci a srpnu je potřeba dořešit potřebné doklady, aby mohla být zahájena dlouho 
očekávaná akce „Regenerace centra obce Rybníky“.
5. 7. 2013, tedy v Den slovanských věrozvěstů Cyrila a Metoděje se v místním kostele 
uskutečnila mše svatá. Po dobu mše i po jejím ukončení, hrála dechová hudba Venko-
vanka a bylo podáváno občerstvení.
Obec Rybníky uzavřela veřejnoprávní smlouvu s Městskou policií v Mor. Krumlově 
o měření rychlosti při průjezdu obcí. Smlouva řeší i odchyt volně pobíhajících psů 
v naší obci. 
13. 7. 2013 zástupci obce se účastnili rodinné oslavy „100 narozenin“ pana Jana Brz-
kovského, které se konaly u syna oslavence v Žabčicích. Pan Brzkovský má početnou 
rodinu, ale největší radost měl z účasti Rybničáků. 

Josef Krejčí, starosta obce

Pochod po hranicích obce

Dne 27.4.2013 se uskutečnil pochod po hranicích katastru obce Rybníky a to směrem 
na Dobelice, Petrovice, Lesonice a zpátky k Moravskému Krumlovu směrem k Hlubo-
kému. U lokality bývalého písečňáku jsme opékáním párků zakončili pěknou procház-
ku, na které nám přálo slunečné počasí.
Na tomto pochodu se sešlo 24 účastníků. Nejstarší byl p. Ferdinand Procházka (79 let) 
a nejmladší byl tříletý Matyášek Černý. I toto je důkazem, že trasu zvládne v pohodě 
ujít každý!

Ludmila Šimšová 
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100. narozeniny rybnického rodáka p. Brzkovského

Rybnický rodák pan Jan Brzkovský oslavil 12. července 2013 nádherných 100. let. 
Na tuto oslavu mu přišlo popřát téměř padesát gratulantů z celé jeho rodiny, a také sa-
mozřejmě zástupci z Rybníků, na které se dle svých slov moc těšil.
Pan Brzkovský bydlí v současné době již více než rok u svého nejstaršího syna v Žab-
čicích u Brna. Většinu svého života ale prožil v Rybníkách, kde se oženil a vycho-

val tři děti. Živil se jako soukromý pekař. 
V padesátých letech musel živnost zavřít 
a prošel tedy i řadou dalších povolání. 
I pan Josef Krejčí, starosta obce Rybníky, 
se při práci kdysi sešel s panem Brzkov-
ským a dodnes vzpomíná, jaká s ním byla 
zábava. A smysl pro humor oslavence neo-
pustil ani ve 100 letech. Právě smích, spo-
jený s pracovitostí, jsou v případě tohoto 
oslavence zaručenými recepty na nevída-
nou vitalitu a dlouhověkost.

Ludmila Šimšová
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Dětský den a zahájení prázdnin

Den dětí, možná spíše vítání prázdnin, 
proběhl v Rybníkách v sobotu 29.6.2013 
na hřišti TJ Rybníky. Akci letos připravili 
rodiče dětí. Velkou zásluhu mají manželé 
Šteflovi, kteří zajistili od velké spousty 
sponzorů různé drobnosti, občerstvení a fi-
nanční hotovost na nákup dárečků pro děti. 
Na hřiště se dostavilo asi 25 dětí, které si 
v průběhu dne mohly nechat  na obličej na-
malovat nějaké zvířátko, vyzkoušet hasič-
ský útok - spolu s místními hasiči, zastřílet 
si na špalíky nebo terč divoké prase - vše 
pod dozorem rybnických myslivců, zaská-
kat v pytli, převážet vodu na kotoučkách 
a spoustu dalších soutěží.

Nejvíce však děti vždy ocení soutěže pořádané společně s dospělými, takže veselo bylo 
u přetahování lanem, pojídání koblížků, krmení rodičů jogurtem nebo pivo-limonádové 
štafety. Celý den byl zakončen společným opékáním špekáčků.
Ještě jednou za naše děti velký dík všem, kteří se na pořádání akce podíleli.

Dáša Šimšová

Seriál o medu a včelařství v obci:
Novinka mezi konzumenty medu  - med pastový

Už jste vyzkoušeli med, který se výborně roztírá a přitom nestéká z namazaného krají-
ce chleba? Pak to mohl být jedině med pastový. Pastový med se připravuje specifickou 
technologií z kvalitního květového řepkového medu. Je to velmi jemný - pastový medový 
krém, který vyniká lahodnou chutí a má trvale pastovitou konzistenci. Při šetrném zpra-
cování zůstává plně zachován obsah jednoduchých cukrů, bílkovin, minerálů a vitamínů. 
Pastový med je vyráběn z prvních jarních medů ihned po vytočení. Tyto medy jsou 
v převážné většině květové a mají vysoký obsah glukózy, jednoduchého cukru, který 
po několika dnech vytváří krystaly, vinou 
kterých med velmi rychle krystalizuje.
Pastování je řízená krystalizace, kdy se 
mechanicky (např. míchadlem upevněným 
na vrtačce) vytvářejí během několika mi-
nut velmi jemné krystalky medných cukrů. 
Vzniká tak sádlovitá konzistence trvalého 
charakteru. Takovýto med se mnohem lépe 
zpracovává.
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Krystalizace medu je naprosto přirozeným přírodním procesem. Řízenou krystaliza-
cí – pastováním včelař předchází snížením možností uplatnění medu pro konzumenta. 
Ve skandinávských zemích a v některých státech západní Evropy je pastovaný med více 
oblíben než běžný med.

Pastový med má velmi mnoho předností:
• Je z prvních jarních nektarů plných síly, z těch nejkrásnějších a nejvoňavějších květů
• Nezkrystalizuje nám do „kamenné“ konzistence
• Není to med, který je rozhříván (přibližně 80 % medů je rozhříváno pro udržování 

tekuté konzistence, tím ale ztrácí některé významné látky)
• Má jemnější a vyrovnanější chuť

Poznámka: V některých výjimečných případech se může stát, že i pastový med zkrys-
talizuje – ztuhne. Je to vinou přítomnosti nektaru z hlohu nebo i jinými poměrně vzác-
nými faktory.

Lucie Šeinerová

Myslivecké sdružení Rybníky

Během jarních a letních měsíců se moc věcí v našem sdružení neudálo. 
V dubnu jsme měli chovatelskou přehlídku trofejí, která se konala v Jiřicích u Mirosla-
vi. Zároveň se také konal jarní svod loveckých psů. Na přehlídce se hodnotí a bodují 
ulovené trofeje z Krumlovska za celý rok. Na svodu se posuzují mladí psi – jejich  skus 
zubů, barvu očí, měří se výška  a podobně, aby se vědělo, jaký mají předpoklad k další-
mu chovu. Pořadatelé měli program precizně nachystaný. 
V dubnu jsme také asanovali všechna krmná zařízení v celé honitbě, aby  byla dezinfi-
kovaná a připravená k dalšímu použití. 
V květnu úspěšně složil jezevčík Stanislava Vybírala a můj jagdterier zkoušky z noro-
vání. Samozřejmě i v létě myslíme na zvěř a pravidelně rozvážíme vodu do napáječek 
rozmístěných po honitbě. 
Z dalších akcí jsme se zapojili do přípravy dětského dne, který se konal v červnu na hřiš-
ti. Zde jsme pro děti připravili střelbu ze vzduchovek, která se jim velice líbila. 
S pozdravem myslivosti zdar!

Aleš Kašpárek

Hasičské závody po čtrnácti letech opět v Rybníkách

Koncem května se v naší obci uskutečnila okrsková soutěž sboru dobrovolných hasičů 
z našeho okrsku č. 14. Tuto soutěž jste měli možnost navštívit na domácí půdě po dlou-
hých 14. letech.
Na fotbalovém hřišti soutěžila jak mužská tak ženská družstva SDH. Zúčastnily se týmy 
z Rybníků, Vémyslic, Dobelic, Tulešic, Petrovic, Lesonic a ženská družstva z Lesonic 
a Vedrovic. Aby byly síly vyrovnané, tak mužská družstva nesměla použít sportovní 
vybavení (stříkačka, hadice). Každé družstvo mělo dva pokusy, počítal se ten lepší.
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Z mužských družstev první 3 místa obsadili: 1. Vémyslice, 2. Lesonice, 3. Tulešice
Ženská družstva: 1. Vedrovice, 2. Lesonice.
Všem, kteří se na přípravě těchto závodů podíleli, děkujeme.

Výsledná tabulka
 Rybníky  42,48 41,26
 Vémeslice 25,01 27,28
 Dobelice 63,06 40,35
 Tulešice  29,35 41,46
 Petrovice N 55,76
 Lesonice 32,74 28,19
Ženy Lesonice 23,06 23,34
 Vedrovice 22,13 N 
N – Neplatný pokus

Co nás čeká:
Rádi bychom opět pořádali sběr železného 
odpadu, o termínu vás budeme včas infor-
movat. 

Petr Herman

Kopu za FC MK
Krumlovskou přípravku tvoří chlapci 
z okolních vesnic a nemalá spolupráce je 
i s klubem TJ Rybníky. Máme z téhle krás-
né vesničky hned čtyři chlapce (Zemánek 
Dan, Vybíral Stanislav,Ondráček Filip 
a Štefl Michal), a doufáme, že další kluci 
ještě přijdou. 
O velkých prázdninách probíhají na ryb-
nickém hřišti tréninky přípravky pod vede-
ním Standy Vybírala st. a to každou neděli 
od 9h. Každý malý chlapec si může přijít 
vyzkoušet trénink pod vedením zkušených 
trenérů a může zkusit rozvinout své pohy-
bové a dovedností prvky. 
Po prázdninách budou pokračovat trénin-
ky na krumlovském hřišti u Střelnice a to 
vždy v úterý 15:30-17h a pátek 15-16:30h. 
Přivítáme každého hráče ročníků 2003 až 
2008 a budeme se těšit na další spolupráci 
s mladými hráči a jejich rodiči. 

Za všechny mladé hráče, kteří htějí zkusit hrát fotbal – jejich trenér 
Josef Vlk (www.fcmk.cz)
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